
Verslag gesprek ondernemers over AZC Velp nav de bijeenkomst 
georganiseerd door Centrummanagement Grave  
 
Datum:  11 december 2024 
Tijd:  19.30u-21.00u 
Locatie:  AZC Velp  
Genodigden: Ondernemers uit Grave (+/- 20), Burgemeester Moorman, Wethouder Hendriks-van 

Haren, COA, coördinator Flying Squad, medewerkers sociaal domein en veiligheid 
gemeente Land van Cuijk 

 
Inleiding door Wethouder Hendriks-van Haren 
Wethouder Hendriks-van Haren geeft een toelichting op de verlenging van de bestuursovereenkomst 

met het COA. De overeenkomst met het Centraal Orgaan opvang asielzoekers (COA) voor het AZC 

Velp loopt tot 31 december 2031. De gemeente is in gesprek met het COA om te onderzoeken of de 

overeenkomst eerder verlengd kan worden. Indien de overeenkomst eerder wordt verlengd, is het 

COA bereid om de kosten van de renovatie van de ISK/EOA-school (Internationale Schakelklas/Eerste 

Opvang Anderstaligen) op zich te nemen. Daarom staat de mogelijke voortijdige verlenging van de 

bestuursovereenkomst op de agenda van de gemeenteraad.  

Als input voor de oordeelsvorming en besluitvorming door de gemeenteraad halen we ervaringen, 

beelden, voorwaarden en zorgen op bij de klankbordgroep, ondernemers in de omgeving en de wijk- 

en dorpsraden uit de kernen rondom het AZC Velp. De gemeenteraad neemt het besluit over een 

eventuele voortijdige verlenging, naar verwachting in het tweede kwartaal 2025.  

Aan dit proces is een extra stap toegevoegd. In het eerste kwartaal van 2025 zal een onafhankelijk 
onderzoeksbureau een aanvullend onderzoek uitvoeren onder inwoners van de kernen Escharen, 
Velp en Grave. Hierover is een raadsinformatiebrief en persbericht gepubliceerd. 
 
Na de toelichting van wethouder Hendriks-van Haren vindt een gesprek plaats met en tussen de 

aanwezige ondernemers. Daarin worden de volgende opmerkingen gemaakt en vragen gesteld.  

 

Opmerkingen over verlenging bestuursovereenkomst met COA 
 

• Grave is al heel lang multicultureel. 

• De verlenging wordt afgedwongen door hem aan het opknappen van de school te koppelen. 

• Kunnen we niet beter kijken hoe we de bewoners van het AZC Velp beter kunnen laten 
integreren?  

• Als Gravenaar geen problemen. Er zijn soms piekmomenten met overlast, maar daar wordt goed 
op geacteerd. De bewoners van het AZC Velp zorgen juist voor vrolijkheid bij evenementen. 
Goede voorlichting naar inwoners van Grave is belangrijk. 

• Eén ondernemer is echt tegen verlenging. 

• Verschillende ondernemers geven aan nooit problemen te hebben gehad met het bewoners van 
het AZC Velp.  

• De platformbijeenkomst nodigt het COA uit om te komen vertellen over het AZC Velp. 

• Men schrikt van de cijfers van meldingen op het terrein van AZC Velp. Maar daar merk je in 
Grave niks van.  

• Het is belangrijk is om meer op participatie te focussen. Dat verandert de beeldvorming en zo 
gaat men de voordelen zien. De bewoners van AZC Velp horen bij Grave. Start een projectgroep 
met onder andere ondernemers. Zie het als een pilot. Praat met en niet over de asielzoekers. 

• Een ondernemer geeft aan dat alles valt of staat met communicatie. Alleen zo kun je er voor 
zorgen dat je de publieke opinie niet tegen krijgt zoals twee maanden geleden het geval was.  



• In Grave wordt gewerkt aan de invulling van lege winkelpanden in de binnenstad. Een 
vastgoedondernemer legt uit dat het logisch is dat er een Syrische supermarkt is; dat is een 
kwestie van vraag & aanbod. Het is goed dat er iets kan en statushouders een zaak kunnen 
beginnen. Dit wordt begeleid door centrummanagement. Wel zijn er bedenkingen, het pand is 
erg klein voor een supermarkt en de parkeergelegenheid is beperkt.  

• Zet acties uit om bewoners van het AZC Velp te laten werken in Land van Cuijk. Breng de goede 
publiciteit over AZC Velp naar buiten via bijvoorbeeld de huis aan huis bladen. 

 
Vragen over verlenging bestuursovereenkomst met COA 
 

• Als we een melding doen duurt het lang voor een reactie komt. Kan dit proces korter en sneller? 
Er zijn ondernemers die mee willen denken hoe processen sneller kunnen lopen 

• Hoe lang is de verlengingstermijn?  
We zijn met het COA in gesprek over de termijn van verlenging. Dit is nog een bespreekpunt. 

• Zitten er op school ook andere jongeren dan AZC bewoners? 
Er komen ook kinderen van expats of arbeidsmigranten. Zie het als een multiculturele school met 
leerlingen uit Land van Cuijk, Bergen, Mook en Middelaar en Gennep. 

• Hoe ziet de verlenging eruit? Onder welke voorwaarden? 
De verlenging biedt de mogelijkheid om nieuwe randvoorwaarden te stellen, er moet immers een 
nieuwe overeenkomst worden gesloten. Bepaalde voorwaarden liggen wel vast, zoals het maximaal 
aantal bewoners op het AZC (600). 

• Het zou goed zijn om transparanter te zijn naar de inwoners van Grave. Organiseer een extra 
open dag of publiceer informatie via de socials. Verspreid bijvoorbeeld de nieuwsbrief via de app.  

Goed idee, de nieuwsbrief verschijnt 4x per jaar. Centrummanager zal de link om aan te melden 
doorsturen. 

• Ondernemers met een onderneming op de Generaal Bons Kazerne vragen zich af hoe het gaat 
met de bereikbaarheid en positionering van de school.  

Er wordt nog gekeken naar de ingang en looproutes naar de school. Nu zit de ingang nog aan de kant 
van het AZC Velp. Leerlingen gaan via de hoofdingang, voor de receptie langs links naar school. 
Leerkrachten komen nu wel via het Kazerneterrein. 

• Er is een ondernemer die overlast heeft van de Syrische supermarkt in het centrum van Grave. 

Bezoekers hangen lang rond de supermarkt of gaan op bankjes of vensterbanken zitten om met 

elkaar te praten en wat te drinken. Daar is een melding over gemaakt maar deze is niet naar 

tevredenheid afgehandeld.  

Flying Squad gaat bij de ondernemer langs om de klachten te bespreken.  

• Zijn de gebouwen van het COA ook geschikt voor iets anders? Kan een aantrekkelijk looppad 

komen naar de stad? 

De gebouwen zijn gebouwd voor bewoners van het COA en derhalve op deze manier ook niet geschikt 

voor andere doeleinden. Ander gebruik vraagt om een flinke verbouwing.  

• Wat zijn de kansen voor de ondernemers?  

COA is bereid om te investeren in de school als de gemeente het contract nu openbreekt.  
 
Samenvatting 
In zijn algemeenheid staan de aanwezige ondernemers positief tegenover de verlenging van het 
contract in combinatie met de verbouwing van de school en ervaart men weinig problemen van het 
AZC Velp. Eén ondernemer is scherp tegen. Er is met name gesproken over de toekomst. Vooral over 
hoe in de toekomst nog beter kan worden samengewerkt om onder andere de integratie van de 
bewoners van het AZC Velp in Grave te bevorderen. Tenslotte zijn er meerdere tips en tops 
uitgewisseld over beter informeren van de omwonenden over de gang van zaken op het AZC Velp.  
 


